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Minnesanteckningar förda vid Hörselskadades förening i Göteborgs FÖRENINGSMÖTE.  

 

 Datum: onsdag 5 oktober 2022,  
 Tid:  18.00 – 19.00  
   Plats: föreningslokalen Haga Östergatan 30, Göteborg 

 Antal: ca 35 personer närvarade 
 

1. Mötets öppnande 
Ingrid Flodhammar hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat och lämnade 

över ordet till dagens ordförande Hampus Haugland. 
 
Kvällens möte är ett föreningsmöte, som har till uppgift är att samråda med 

medlemmarna om budgeten och verksamhetsplanen för nästkommande år. På 
föreningsmötet tas inga beslut. Det är styrelsen som fattar de formella beslutet om 
verksamhet och budget för 2022 på sitt styrelsemöte i november. 

2. Samråd kring föreningens budget 2023 
Budgetförslaget för 2023 gicks igenom av föreningens vice ordförande Erika Darljung.  

Inledning: 

Hörselskadades förening i Göteborg har haft bidrag från Göteborgs stad. Detta bidrag 
när vi troligen inte berättigade till för 2023 då vi fick ett stort arv 2021 (ca 4 miljoner). Det 
är många handlingar som skall in vid en ansökan vilket tar mycket resurser från 
föreningen, därför har styrelsen valt att inte söka bidrag för 2023.  

Intäkter: 

Budgeterade intäkter till föreningen under 2023 är medlemsavgifter (föreningen får 
120 kronor per medlem) samt utdelning från kapital i fonder och aktier. Arv och gåvor 
kommer in till föreningen men är inga intäkter som vi kan räkna med i budgeten. 

 
Föreningen har idag ett kapital på ca 7 miljoner så det finns ingen akut brist på pengar 

men vi behöver hitta en långsiktig plan för hur vi skall säkra finansieringen av vår 
verksamhet. 
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Kostnader 

Inför budgeten för 2023 så har vi försökt att göra en koppling till verksamhetsplanen, 
så att det framgår vad varje aktivitet har för kostnader. Några av posterna gicks igenom 
mer noggrant: 

Styrelsekostnader 

Styrelsen behöver träffas och arbeta tillsammans. Det utgår inga arvoden till styrelsen 
mer än ersättning för faktiska kostnader. 

Verksamhetskostnader  

Detta är de riktigt stora kostnaderna, över 80% av budgeten. Ändå har vi minskat våra 
lokalkostnaden med ca 1/3 mot tidigare hyra på Kungsgatan. 

 
Ökade lönekostnader med 50% innebär att vi har anställd personal på 100% istället för 

som idag på 50%. Detta för att möta upp förslaget till vår verksamhetsplan för 2023. 
Förslaget togs upp till samråd på dagens möte och många kloka tankar och idéer kom 
fram. Vilka styrelsen tackade för och tog med sig.   

 
Föreningsmötet diskuterade budgetförslaget och förklarade sig nöjda med dialogen 

och svaren. Formellt beslut om budget för 2023 tas av föreningens styrelse på 
styrelsemöte i november 2022.        

Några av kommentarerna: 
● Cirka 1% av våra medlemmar kommer på våra träffar/aktiviteter. Hur aktiverar vi fler? 
● Ta mer hjälp av HRF-riks medlemsvård. 
● Samarbeta med andra föreningar och finnas med i ett sammanhang. 
● Rikta oss mot yrkesverksamma. Hur de kan får stöd. 
● Hyra in sig på Dalheimers hus, litet kontor kostar ca 35 000 per år. 
● På hemsidan (Göteborgs sida) så är det förbundets postgironummer som står.  Så kanske 

postgiroinsättningar till vår förening går till förbundet –Behöver ha en diskussion med 
Riks om detta. 

● Fungerar inte att driva en så här stor förening ideellt 
● En tidigare genomförd enkät till 900 medlemmar gav 89 svar. De ville ha mer information 

och hårda aktiviteter. (kommentaren utvecklades med exempel på föreläsningar, 
studiebesök osv.)  

● Söka pengar från andra källor än stadens bidrag, finns andra bidrag i staden. 
● Beror på hur man skriver sin ansökan. Bra att tänka på hur man formulera sig.  
● Stan sitter även på stiftelser och fonder. Viktigt att var rätt men även söka projektpengar.   
● Göra reklam i andra förening- och fackförbundstidningar, ungdomsgårdar, osv. 
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 SE BILAGA: Förslag budget 2023. 

3. Samråd kring verksamhetsplan 2023 
Föreningensansvarig, Anna Arlfelt, redogjorde för förslaget till verksamhetsplan 2023 för 
Hörselskadades förening i Göteborg.  
Verksamhetsplanen för 2023 utgår från Hörselskadades riksförbunds ”prioriterade områden 
2022 - 2025”, men har också ett fokus kring den interna organisationen för Göteborgs 
hörselskadades förening under 2023. 

Prioriterade områden för Hörselskadades förening i Göteborg 

Tillsammans växer vi 

Organisationen skall växa både i medlemsantal och på kvalitet på föreningens verksamhet. Ju fler 
medlemmar ju mer bidrag till föreningen att bedriva intressant verksamhet. 
Vi skall fortsätta med de aktiviteter vi gör idag men också testa nya typer av aktiviteter. 

Hörselvård att lita på 

Bevaka så att vi får behålla den goda hörselvård som vi har i vår region idag. Och verka för att de 
sker förbättringar i de områden som behöver det. 
Vi har målet att öka vårt engagemang i påverkansarbete för ett hörselsmart samhälle. 

Organisationen internt 

Vi har krympt kostymen både vad gäller lokaler och personal och vi behöver därför se över hur vi 
ska organisera oss framåt, för att få ut så mycket som möjligt av de resurser som vi har 
tillgängliga. Även om detta inte relaterar till vårt uppdrag är det svårt att vara en fungerande 
förening om inte infrastrukturen i organisationen fungerar. 

Därför behöver styrelsen under 2023 lägga energi på det interna strukturarbetet. 

4. Styrelsen önskar få tips och idéer på hur vi lockar nya medlemmar 
Styrelsen ville ha idéer kring hur vi kan rekrytera fler medlemmar till vår förening och tackar för 
alla kreativa förslag från alla aktiva deltagare på mötet. Några av förslagen som kom upp på 
mötet är noterade nedan: 

● Yoga-/jumpaaktiviteter – med slinga 
● Synas på Hörselveckan  
● Tidigare har föreningen haft en två dagars föreläsning på Frölunda kulturhus, där vi bjöd 

in läkare och företag samt att föreningen medverka genom att vara ute och berätta om 
verksamheten. De som prata tog inget betalt. Det var 100 – 150 besökare. Fungerade 
jättebra. 

● Aktiviteter som lockar yngre deltagare 
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● Samarbete med Unga hörselskadade 

5. Informationen från styrelsen: 
● På kommande hörselvecka, 10 – 16 oktober kommer vi ha aktiviteter både på onsdagen 

och lördagen  
● Söndagspromenad, på söndag 9/10 
● Träff med CI-leverantörer den 11 oktober 
● Balansföreläsning den 18 oktober 
● Ménières webbinar den 23 november 
● Visa vår hemsida – www.hrf.se/goteborg. Under fliken kalender hittar ni senaste 

informationen om våra aktiviteter. Även lätt att hitta aktiviteter och information från 
andra föreningar och distrikt. 

Intresserade av att vara med i styrelsen 2023 

Några i dagens styrelse har aviserat att de inte ställer upp för omval inför nästa år. Är det någon 
som är intresserad av att engagera sig eller vet någon som vill så hör gärna av er till 
valberedningen (Ann Svenberg, Leif Bohlin och Annette Malmberg eller till någon i styrelsen). 

6. Avslutning 
Då inga fler punkter fanns på dagordningen tackade Hampus alla som deltagit på årets 
föreningsmöte och förklarade detsamma för avslutat. 
 
 
 
Vid tangenterna // Anna Arlfelt 

http://www.hrf.se/goteborg


Förslag till Budget 2023 för
Hörselskadades förening i Göteborg.

Inledning
Förslag till verksamhetsplan och budget för 2023, från Styrelsen för Hörselskadades
förening i Göteborg.

Verksamhetsplanen för 2023 utgår från Hörselskadades riksförbunds ”prioriterade områden
2022-2025”, men har också ett fokus kring den interna organisationen för Göteborgs
hörselskadades förening under 2023. Detta på grund av att föreningens verksamhet nästan
stått stilla under pandemin, samt att vi under pandemin både har bytt lokaler samt anställd
personal. Föreningen behöver få arbeta internt, både kring vilken verksamhet vi har
möjlighet att bedriva resursmässigt och vilken ekonomi vi har till förfogande.

Eftersom föreningen fick en stor gåva i form av ett arv i december 2021 kommer föreningen
inte ha möjlighet att få föreningsbidrag 2023, som vi tidigare fått från Göteborgs stad. I och
med detta behöver vi se över vår ekonomi framåt och planera för hur detta ska hanteras.

Principen detta kommer bygga på är att de pengar vi redan har, kommer få hjälpa till att
betala de kostnader som vi inte får intäkter för att betala dessa kostnader med.





Förslag till budget i siffror
Intäkter Budget 2023 Utfall 2021
Medlemsavgifter 125 000 121 282
Bidrag 0 550 000
Gåvor 0 4 419 054
Övriga intäkter 10 000 10 353
Summa intäkter 135 000 5 100 689

Kostnader
Aktiviteter 7 133
Fredags-kafé 5 000
Torsdagsgruppen 5 000
Onsdagträffen 5 000
Ménièreträffen 2 000
CI-träffen 2 000
Söndagspromenad 2 000
TSS-kurs 10 000
Andra aktiviteter 30 000
Medlemsvård och styrelse
Nyhetsbrev 10 000 26 350
Styrelsekostnader 15 000 8 725
Årsmöte + föreningsmöte 11 000 10 725
Arvoden till styrelsen 0
Verksamhetskostnader
Lokalkostnad 318 000 242 250
Förbrukningsmaterial 10 000 11 664
Infrastruktur (el, telefon, skrivare mm) 40 000 52 334
Externa levernatörer (redovisning, system mm) 15 000 7 500
Försäkringar 6 000 3 782
Lönekostnader 720 000 26 622
Summa kostnader 1 206 000 397 085

Resultat −1 071 000

Kommentarer
Intäkterna
Medlemsavgifterna bygger på att vi ökar medlemsantalet något. Vilket inte borde vara
omöjligt om vi aktivt arbetar med medlemsrekrytering så som vår verksamhetsplan säger.

Bidrag från kommunen kommer vi inte att få, därför är beloppet 0. Inte heller gåvor kan vi
lägga med i en budget, men möjligheten till att sådana dyker upp finns såklart.



Övriga intäkter är exempelvis sådant vi får in vid aktiviteter, eller pengar vi får från VSIFs
bingo- och lotteriverksamhet.

Något som föreningen behöver arbeta med är att se över andra potentiella intäkter så att vi
inte är så beroende av medel från kommunen även i framtiden. Ett sätt är såklart att öka
medlemsantalet då vi trots allt är en medlemsorganisation, men kan det också finnas andra
alternativ bör vi överväga dessa. Och detta vill vi arbeta med under året, men vågar inte tro
något i budgeten för 2023.

Kostnaderna
Föreningens största kostnader är lön samt lokalkostnader. Kostnaden för lön föreslås att öka
eftersom vi märker att utifrån den verksamhet vi har idag och den vi vill bedriva framöver inte
kan bygga på den anställning om 50% som vi har idag och så mycket ideellt arbete från
styrelsen som detta idag innebär är inte rimligt. Varken av styrelseledamöterna idag eller av
de som vill sitta i framtiden. Därför överväger styrelsen att anställa mer resurser, men detta
är än så länge bara i en önskefas och har inte börjat arbetas med, utredningar måste
fortfarande genomföras för att se vad som eventuellt en till anställdas fokus skulle vara.

Lokalkostnaden bygger på befintlig lokal idag, men även lokalen och dessa användning är
något som styrelsen i verksamhetsplanen vill se över under året.

Andra kostnader som beror av befintliga avtal gäller exempelvis telefon och bredband,
skrivare, ekonomisystem och larm. Detta är kostnader som vi kommer se över så snart vi
kan. Men i nuläget räknar vi och utgår från det vi vet.

Men i enlighet med verksamhetsplanen är tanken att under både hösten 2022, men framför
allt under 2023 se över alla de kostnader som föreningen har och fundera på vad som är
rimligt och nödvändigt. Men faktum är att lokal och personal står för 84 % av budgeten varför
resterande kostnader är sekundära.

Kort beskrivning av ekonomiska medel i föreningen
Vid formulerandet av denna budget (i september 2022) har föreningen ett totalt kapital på
ungefär 7 000 000 kronor som dels finns investerade i aktier och fonder, dels på sparkonton.
Föreningen har således möjlighet att göra ett minusresultat i enlighet med förslaget under ett
år, för att under det kommande året både utvärdera vilka kostnader vi ska ha, vilka intäkter vi
kan tänkas öka, samt föra en dialog med kommunen om när vi troligtvis kommer kunna få
medel igen och därmed göra en flerårsplanering för att hållbart kunna hantera föreningens
ekonomi.

Men styrelsen är medvetna om att även om vi åter får bidraget från kommunen så kommer vi
behöva öka även andra intäkter för att kostnaderna på sikt ska kunna vara i nivå med
föreslagen budget för 2023. Men med hänvisning till inledningen om att verksamheten är i en



nystartsfas efter pandemi, ny lokal och ny personal så tror vi att vi måste våga satsa lite och
inte bara bromsa.



Förslag till Verksamhetsplan 2023 för
Hörselskadades förening i Göteborg.

Inledning
Förslag till verksamhetsplan och budget för 2023, från Styrelsen för Hörselskadades
förening i Göteborg.

Verksamhetsplanen för 2023 utgår från Hörselskadades riksförbunds ”prioriterade områden
2022-2025”, men har också ett fokus kring den interna organisationen för Göteborgs
hörselskadades förening under 2023. Detta på grund av att föreningens verksamhet nästan
stått stilla under pandemin, samt att vi under pandemin både har bytt lokaler samt anställd
personal. Föreningen behöver få arbeta internt, både kring vilken verksamhet vi har
möjlighet att bedriva resursmässigt och vilken ekonomi vi har till förfogande.

Eftersom föreningen fick en stor gåva i form av ett arv i december 2021 kommer föreningen
inte ha möjlighet att få föreningsbidrag 2023, som vi tidigare fått från Göteborgs stad. I och
med detta behöver vi se över vår ekonomi framåt och planera för hur detta ska hanteras.

Prioriterade områden för Hörselskadades förening i Göteborg
Hörselskadades förening i Göteborg kommer att fokusera på nedan tre områden under
2023.

TILLSAMMANS VÄXER VI

Vi vill att vår organisation ska växa år från år, både i medlemsantal och kvalitet på
föreningens verksamhet. Ju fler medlemmar vi är, desto starkare blir vi hörselskadade, både
som enskilda individer och som påverkansgrupp. Ju fler vi engagerar, desto starkare blir vår
röst i samhällsdebatten.
Samtidigt får föreningen ett bidrag per medlem så ju fler medlemmar vi är ju mer pengar till
föreningen att bedriva intressant verksamhet för.

Vi vill under 2023 fokusera på att:

● Fortsätta att arrangera aktiviteter som uppskattas av våra medlemmar.
○ FREDGAS-KAFÉ - träffas i föreningslokalen för fika med samtalsledare,

samtal om olika ämnen.
○ TORSDAGSGRUPPEN - utflykter, besök, föreläsningar
○ ONSDAGSTRÄFFEN - umgås i föreningslokalen, fikar och ibland olika

aktiviteter.
○ MÉNIÈRETRÄFFEN - träffas både på föreningen och digitalt, delare

erfarenheter, lyssnar på föreläsningar, fikar och umgås



○ CI-TRÄFFEN - samtalar och delar erfarenheter kring att ha ett cochlea
implantat. Träffar tillverkare och lär varandra tips och tricks.

○ SÖNDAGSPROMENAD - sköna promenader tillsammans, olika sträckor varje
gång

○ TSS-kurs - kommer starta under hösten 2022

● Under året testa flera nya typer av aktiviteter för att locka medlemmar som inte
annars brukar deltar i våra aktiviteter.

● Delta på arrangemang inom vårt område för att informera om HRF verksamhet och
dess arbete för ett hörselsmart samhälle (mån av tid och ekonomi).

● Under året vid minst ett tillfälle skriva en debattartikel med målet att få den publicerad
i något av våra lokala medier.

HÖRSELVÅRD ATT LITA PÅ

Hörselvården i regionen är inom många områden väldigt bra, även om det också finns
områden som behöver förstärkas och förbättras. Det är vår förenings ansvar att tillsammans
med distriktsföreningen påverka och föra dialog med både politiker och verksamheter så att
hörselskadades rätt till allsidig hörselvård tillgodoses.

Vi vill därför under 2023 fokusera på att:

● Delta i rådsmöten kring hörselvården, som vi bjuds in till
● Själva ta kontakt med politiker och tjänstemän och bjuda in till möten för att sprida

kunskap kring att ha en hörselnedsättning samt berätta om våra krav kring god
hörselvård

● Upplysa, hjälpa och stötta våra medlemmar om deras möjligheter och rättigheter när
det gäller hörselvård.

ORGANISATIONEN INTERNT

Som inledningen ovan beskriver har mycket förändrats för Hörselskadades förening i
Göteborg de senaste åren. Vi har krympt kostymen både vad gäller lokaler och personal och
vi behöver därför se över hur vi ska organisera oss framåt, för att få ut så mycket som möjligt
av de resurser som vi har tillgängliga. Även om detta inte relaterar till vårt uppdrag är det
svårt att vara en fungerande förening om inte infrastrukturen i organisationen fungerar.
Därför behöver styrelsen under 2023 lägga energi på det interna strukturarbetet.

Vi vill därför under 2023 fokusera på att:

● Se över alla avtal som föreningen har
● Skapa en långsiktig ekonomisk ram för föreningen
● Skapa och uppdatera våra arbetssätt och rutiner
● Se över vårt lokalbehov för både kansliverksamhet och aktiviteter
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